
 

Referat lokalrådsmøde 

Rødegaard den 12. maj 2016‐05‐12 

Afbud: Majken, Allan, Erik G. og Rune. 

 Referatet fra aprilmødet godkendt. 

 Flemming fortalte om frikort til Jyllandsringen og uddelte kort. 

 Knud Vogelius havde talt med formanden og udtrykt sine ønsker om at arbejde med fredsskov ved 

Solbo. Der var også et ønske om at gøre noget ved affald fra naboer til skoven og udtrykt et ønske 

om at snakke med kommunen om stier. Baneområdet blev også omtalt. 

 I forbindelse med baneområdet blev det oplyst fra Flemming, at der var planer om at gennemføre 

et parkering overfor Solbo. Banestien skulle videreføres, og der skulle opsættes borde‐ bænkesæt 

og oplysningsskilte, hvor turister kunne høre om mulige turistture i området. 

Borgermødet i Linå. 

 Borgermødet i Linå i april blev fyldigt omtalt af Ingrid suppleret af Marcus. Ingrid konstaterede, at 

der var en god respons fra kommunen omkring Linå‐spørgsmål. Det ser ud til, at det lykkes med en 

nedrivning af den gamle købmandsforretning, der længe har været en torn  i øjet på mange 

borgere. Så der bliver en fest, når den er nedrevet. 

 En byggemand har konkrete planer omkring arealet bag kroen. Spørgsmålet er, om arealet kan 

ændre karakter, så det kan indgå som muligt fremtidigt boligområde. Han kunne åbenbart godt 

tænke sig at boligudvikle, og i så fald køber kommunen ikke jord, men afventer private tiltag. 

 Der er lavet et stort materiale til kommuneplanen, hvor et svarskema er indsendt til den 

kommuneansvarlige. Materialet omfatter også en detailleret plan for mulige 

trafiksikkerhedsmæssige tiltag i Linå. Disse forslag er indsendt med kortangivelse af, hvordan det 

kan udføres. 

 Der er desuden peget på nødvendigheden i at kunne leje lokaler på den gamle skole, da der er brug 

for noget andet end det eksisterende forsamlingshus og idrætsklubbens lokaler, der ofte er 

optaget af andre aktiviteter end møder lokalt. 

 Det var tydeligt, at skolespørgsmålet for Linå handler om fortsat skole i Sejs. 44 børn går i Sejs og 

kun 4 i Resenbro. Der kunne dog fremadrettet tænkes på en fleksibel løsning mellem Sejs, Linå, 

Voel og Resenbro. En ændring af nuværende tilstand kræver dog en busforbindelse, så frie 

skolevalg bliver en realitet. Meget afventer dog et vedtaget skoledristriksforslag. 

 Af øvrige ønsker var en hundeskov og at finde frem til en tidligere sti fra Bjarup til Silkeborg. 

 Borgermødet afslørede også, at Mollerup og Hårup er svære at få i tale. Kun 4 af over 50 deltog. 

 

 Høringssvar til Silkeborg Kommune omkring lokalplanforslag 33‐003 blev drøftet ud fra uddelt 

oplæg fra Kalle. Aftalt at Kalle og Marcus udarbejder lokalrådets svar og sender det. 

 Resenbros forslag til kommuneplanen laves som tilsvarende Linås i en skabelon. Marcus udfylder 

skabelonen og tager punkterne fra vores udviklingsplan. 

 Økonomien er fin. Der er pt. 11.900 kr. på kontoen. 

 Næste møde: Den 2. juni på Golfklubben kl. 17.00. Bemærk stedet. Erik J. bestiller mad. 

 

 Der er spisning efter mødet: DERFOR ER TILMELDING TIL FORMANDEN NØDVENDIG. 

Referent: Kalle den 12. maj 2016.  


